
 

Beste landbouwer-vermeerderaar                                             De Haan 8 december 2024           

Vooraf weten we niet wat 2025 ons zal brengen, maar we wensen jullie een succesvol en gezond 2025.   

 

Met Agrisemza hadden we dit jaar 3 bestuursvergaderingen, en er werd veel tijd en energie geïnvesteerd in de 

aanpassing van de statuten van Intersemza. Voor de realisatie van onze doelstellingen is een gestructureerd overleg 

absoluut nodig tussen de vermeerderaars en de zaadsector in relatie met de reglementerende overheid. Dit overleg 

was gedurende 20 jaar constructief maar sedert 2019 werkt dit niet meer. Het is en blijft de bedoeling dat binnen 

Intersemza de belangen van beide partijen aan bod komen. De nieuwe statuten van Intersemza zijn ondertekend 

maar zijn administratief nog niet afgehandeld. Dit heeft voor gevolg dat we een moeilijk jaar gekend hebben en dat er 

absoluut overleg nodig is om de belangen van de vermeerderaars te behartigen in het belang van de hele sector. We 

verliezen terrein in vergelijking met de ons omringende landen en de daling van de vermeerderingsoppervlakte 

samengaand met de daling van het aantal vermeerderaars illustreert deze malaise. Dit wordt weerspiegeld in het 

aantal vermeerderaars die de voorbije 5 jaar in Vlaanderen gedaald is van 530 naar 365.  

Het areaal voor vermeerdering is de voorbije 5 jaar aanzienlijk gedaald voor tarwe en graszaad maar is belangrijk 

toegenomen voor lijnzaad. Nergens in Europa is de afname van de vermeerderingsoppervlakte zo groot.                              

De vergoeding van de kosten speelt daarbij een rol waarbij we vaststellen dat in België de stijging van de kosten 

onvoldoende gecompenseerd worden. Naar het Franse voorbeeld stellen we voor om een contractuele vergoeding 

vóór het zaaien te bepalen rekening houdend met de verschillende posten. Agrisemza heeft een model voor ieder 

geïnteresseerde. Vermits er geen gefixeerde prijzen zijn kunnen we een berekende kost van € 25 per ton 

verantwoorden. Voor de granen gaat dit in België over een jaarlijkse compensatie van één miljoen Euro. Via het 

Agrofront vernemen we dat graanteler wel degelijk een stem wil hebben in de aanvaarding van de rassen. In de ons 

omringende landen hebben de vermeerderaars een beslissende rol bij de rassenkeuze. Dat dit bepalend kan zijn, 

blijkt uit de vaststelling dat er 3 categorieën zijn voor de stikstofbehoefte per 100 kg tarwe met 11,5% eiwit gaande 

van 2,8 tot 3,2 kg stikstof. Momenteel is het zo dat de rassenkeuze en de bepaling van de billijke vergoeding voor 

hoevezaad volledig buiten Agrisemza  gebeurd. Alles wijst erop dat de ontvangsten van de billijke vergoeding in het 

nadeel werkt van de hoeveelheid gecertificeerd zaad dat er verkocht wordt. Dit lijkt op een sturend mechanisme die 

zowel de rassenkeuze als de verkoop van het gecertificeerd zaad beïnvloedt. 

Opdracht van Agrisemza 

Agrisemza is een structurele vereniging met als opdracht de landbouwers-vermeerderaars te vertegenwoordigen en 

hun technische en economische belangen te verdedigen op het vlak van zaaizaden, alsook gerichte steun te verlenen 

aan onderzoeksprojecten. De problemen zijn overal dezelfde maar in België meer uitgesproken. Dit vereist veel 

goodwil en overleg binnen een interprofessionele organisatie. Spijtig genoeg werkt dit overleg niet meer sedert 2019 

en dit na de oprichting van Seed@bel. Er is een getekend akkoord van 25/07/2020 over de toekomstige werking 

binnen Intersemza, maar door de wisseling van de secretaris en het secretariaat en de handicap van de coronajaren, 

is de werking erg beperkt de laatste jaren. De streefdatum voor de  goedkeuring van de nieuwe statuten van 

Intersemza was vóór half maart. Op 25 juni zijn de nieuwe statuten getekend door alle betrokken firma’s en de 

bestuursleden van Agrisemza. We wachten nu nog op handtekeningen op de Franstalige versie en hopen volgend jaar 

toch een meer betrokken overleg en werking te hebben. In onze buurlanden is de interprofessionele erg belangrijk en 

daarom is het goed dat we jaarlijks verslag horen van de werking in de andere Europese landen. Eigen 

uitgangsmateriaal en certificering is daarbij belangrijk.  



Dit jaar hebben we niet deelgenomen aan de ESGG vergadering in Zweden, omdat we binnen het bestuur akkoord 

waren dat we zonder een Interprofessionele organisatie moeilijk de statutaire doelstelling van Agrisemza kunnen 

hard maken. Het verslag van deze ESGG vergadering is te lezen op de website www.agrisemza.be.                               

We willen absoluut meer contact met de vermeerderaars en dit blijft een opdracht. De website en de sociale media 

bieden nieuwe mogelijkheden. Jullie mogen met overtuiging zeggen dat jullie de eerste schakel zijn in de productie 

en dat vermeerderaars essentieel zijn. 

Er is positief nieuws vanuit de vlassector en daaraan gekoppeld de productie van vezellijnzaad. Vermits de opbrengst 

per hectare van lijnzaad erg verschillend is van jaar tot jaar en van het enkelvoudige naar het dubbele gaat, hadden 

we een projectvoorstel met de bedoeling steun te verlenen bij de analyse van de factoren met invloed op de 

zaadopbrengst. Agrisemza wil zeker voor de vlassector een project steunen die betrekking heeft op de 

zaadopbrengst. 

Werking van Agrisemza en het belang van de Interprofessionele organisatie 

In 1998, bij de oprichting van interprofessionele organisatie Intersemza, was er een overeenkomst tussen Agrisemza 

namens de vermeerderaars, Semzabel namens de handelaar-bereiders en Assinsel namens de veredelaars.                  

Momenteel bestaan er nog slechts 2 partijen zijnde Seed@bel namens de handelaar-bereiders, de 

veredelaars/mandatarissen; en Agrisemza namens de vermeerderaars. De aanpassing van de statuten van Agrisemza 

werd einde 2021 voltooid en gepubliceerd in het Belgisch Staatsblad. Nu nog de publicatie in het Belgisch Staatblad 

van de aangepaste statuten van Intersemza. 

In de laatste bestuursvergadering van 25 november heeft onze voorzitter gevraagd om het voorzitterschap door te 

geven na 11 jaar voorzitterschap  (2013-2024) destijds in opvolging van Thierry Burlet (2005-2013)                             

Hugo Adriansens is bestuurslid van Agrisemza sedert 1999 en was vele jaren de overtuigde en stuwende kracht van 

Agrisemza en heeft al die jaren het secretariaat ter harte genomen. 

Met algemeenheid van stemmen wordt Joris Bulcke aangeduid als voorzitter en wordt Daniël Versyck met 

algemeenheid van stemmen aangeduid als ondervoorzitter. 

De bestuursraad heeft vorige week beslist om toch nog een nieuwsbrief per post te verzenden en bijhorend dat alle 

communicatie en informatie vanaf 2025 via mail moet verlopen. We plannen nog een vergadering voor de leden in 

het voorjaar. De leden waarvan het mailadres gekend is bij ons sturen we nog een mail, maar wie geen mail ontvangt, 

wordt wel met aandrang gevraagd om deze zeker te bezorgen. Desgewenst stuurt u een mail aan info@agrisemza.be 

of geeft u bij bezoek van de website www.agrisemza.be uw mailadres door. 

De ledenbijdrage voor het jaar 2025 bedraagt 25 euro en kan gestort worden op het rekeningnummer                                                    

BE57 1031 1079 9835 van AGRISEMZA. 

Joris Bulcke          Daniël Versyck 

Voorzitter Agrisemza                                Ondervoorzitter Agrisemza 

 
Begunstigde : AGRISEMZA                                                                    Bedrag : 25.00 €  

 

Rekeningnr: BE57 1031 1079 9835  

 

Mededeling : Lidgeld 2025  ( + mailadres met een letter a voor het @ )  
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